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مشاور امور زنان وزارت آموزش وپرورش با بیان اینکه 
۴۸۰ هزار زن فرهنگی شاغل در حوزه های مختلف داریم 
گفت: از این میزان، ۳۲ هزار نفر در سطوح مختلف مدیریتی 

مشغول به فعالیت هستند.
رابعه امامی رضوی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به وضعیت 
حضور زنــان در مناصب مدیریتی وزارت آموزش و پرورش اظهار 
داشت: در حال حاضر، زنان بیش از نیمی از جمعیت پرسنلی وزارت 

آموزش و پرورش را به خود اختصاص داده اند.
امامی رضوی افزود: ۴۸۰ هزار زن فرهنگی شاغل در حوزه های 
مختلف داریم که ۳۲ هزار نفرشــان در سطوح مختلف مدیریتی 
مشغول به فعالیت هستند؛ از مدیران ارشد گرفته تا مدیران عملیاتی، 
پایه و میانی. وی با بیان اینکه رویکرد ما در آموزش وپرورش ارتقای 
کمی مدیران زن نیســت، بلکه شایسته پروری، شایسته سالاری و 
ارتقای جایگاه زنان در مناصب مختلف مطرح است و به طور جدی 
دنبال می شــود گفت: اگر زنان به آن حد از شایستگی برسند که 
ما باید زمینه اش را فراهم کرده و حمایت کنیم، شــاهد اثرگذاری 

بیشتر آنها خواهیم بود.
مشــاور امور زنان وزارت آموزش وپرورش ادامه داد: رویکرد ما 
همین اســت که رشد و توسعه شایستگی های زنان فرهنگی را با 

آموزش، برنامه های تولیدمحور و محتوایی است رقم بزنیم.
امامی رضوی با اشاره به قابلیت ها و ظرفیت های قابل توجه زنان 
در حوزه های مدیریتی گفت: در حال حاضر نیز شاهد هستیم که 
زنان در حوزه های مختلف فعال و اثرگذار هستند. جامعه امروز به 
حضور پرقدرت زنان در سطوح مدیریتی نیاز دارد و تحقق این مهم، 

بستگی به توانمندی خود زنان هم دارد.

صفحه ۱۰
سه شنبه ۲۰ دی ۱۴۰۱
۱۷ جمادی الثانی ۱۴۴۴ - شماره ۲۳۲۱۵

در ـ فضای ـ مجـازی #  پرسه ـ 

 ما از همون اولش ناراحت شدیم
 محمد: »در ماجرای هواپیمای اکراینی، ما مثل همه وقایع ناگوار 
برای ایران عزیزمون از همون اولش ناراحت شــدیم نه مثل بعضیا 
بعد از مشخص شدن علتش. صدالبته که مقصر اصلی، مسئولینی 

هستن که اجازه پرواز در اون شرایط خاص رو دادن.«
 قابل توجه عاشقان غرب

 سجاد منصوری با انتشار این تصویر 
نوشت: »این خانم ۲۵ ساله آمریکایی، 
 معلم پایه اوله که توســط دانش آموز 
۶ ساله اش مورد اصابت شلیک گلوله 
قرار گرفته و وضعیــت وخیمی داره. 
دقت کنید ۶ ساله! کاربر توئیت کننده 
آخر متنش نوشته: این همون آمریکاییه 

که انجمن ملی سلاح )NRA(برامون به ارمغان آورده!«
 ایران زیبا

 نجمه مشایخی با انتشار این تصویر 
نوشت: »معماری ایرانی، نماد تمام نمای 
روح مردم ایرانه. ظریف و شکننده، زیبا 

و دقیق، با سلیقه و هوشمند.«
 وقتی اسیر رسانه های معاند 

می شن
 کاربری نوشــت: »محمد قبادلو رسما اعتراف کرده که به عمد به 
مامورین حمله کرده و اگر بتونه باز هم همین کار رو میکنه و حتی 
فیلم حمله ش هســت... بعد پدر مادرش رفتن جلو زندان قشــقرق 
راه انداختن. جالبه کلا منکر شدن که فرید کرم پور رو پسرشون کشته!«

 گذشت زمان مشخص می کنه
 کاربری نوشت: »سه سال پیش ایران اعلام کرد ۸۰ نفر درحمله 
به عین الاســد کشته و ۲۰۰ نفر زخمی شــده اند. آمریکا از ابتدا 
تاکیدکرد کســی آسیبی ندیده است. سه ســال گذشت فعلا به 
مجروحیت ۱۰۰ نفر اعتراف و به برخی قلب ارغوانی داده اند. مرور 
زمان عمق پنهانکاری آمریکا و میزان ضربه ای که تحمل کرده اند 

را عیان خواهد کرد.«
 اصلاحات به روش وهابیون

 میثم: »برخی صفحات سعودی تصاویری را منتشر کردند که در 
آن یک زن بدون حجاب در کنار کعبه لباس احرام مردانه پوشیده 
و از خود تصویر می گیرد و حرمت مقدس ترین مکان مسلمانان را 
به تمسخر می گیرد! اینها حاصل اصلاحات محمد بن سلمان خائن 

الحرمین الشریفین است!«
 یه تصویر هم ندارید؟

 کاربری با انتشار این تصویر نوشت: 
»بــرای فراخوان جنبــش منزوی و 
بدون حمایت مردمی شــون از عکس 
جشــن ۲۲ بهمــن مردم اســتفاده 
کردن!نخندیــن... چیکار کنن خب؟ 
 عکــس از تجمعــات نداشته شــون

 بذارن؟«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

مسئولان مدارس دولتی در سیاتل 
آمریکا از شبکه های اجتماعی از جمله 
فیسبوک، تیک تاک و اینستاگرام به 
به  روانی  آسیب های  کردن  وارد  علت 

جوانان شکایت کرده اند.
به گزارش خبرگزاری صداوســیما، به 

دنبال بروز اضطراب و افسردگی فزاینده در میان دانش آموزان و افزایش 
اقدام به خودکشی در میان آنان، مسئولان مدارس دولتی از شرکت های 
زیر مجموعه متا شامل فیسبوک و اینستاگرام و شبکه های اجتماعی دیگر 
از جمله اسنپ چت، یوتیوب، تیک تاک و گوگل شکایت کرده اند. براساس 
بیانیه ای مطبوعاتی، مسئولان مدارس دولتی تلاش می کنند شبکه های 
اجتماعی را در قبال آسیب هایی که به سلامت اجتماعی، عاطفی و روانی 

جوانان وارد کرده اند، پاسخگو کنند.
در این شــکایت آمده اســت: افزایش آمار های خودکشی مرتبط با 
سلامت روان، اقدام به خودکشی و مراجعه به اورژانس تصادفی نیست. این 
بحران پیش از همه گیری کرونا نیز بدتر شده بود و تحقیقات شبکه های 
اجتماعی را به عنوان عامل اصلی در تشدید بحران سلامت نشان می دهد. 
در این شکایت که روز جمعه ارائه شد، شاکیان این شرکت ها و شبکه ها 
را متهم می کنند که از روانشناســی و فیزیولــوژی عصبی کاربران خود 
سوءاســتفاده کرده اند تا آنها زمان بیشتری را در پلتفرم های آنها صرف و 

بنابراین بحران سلامت روان در میان جوانان آمریکایی را تشدید کنند.
آنها شبکه های اجتماعی را متهم می کنند برای تبلیغات بیشتر و در 
نتیجه سود بیشتر موجب می شوند تا جوانان زمان زیادی را در شبکه های 

اجتماعی سپری کنند.

 شکایت از غول های فناوری 
به علت آسیب  روانی 

به دانش آموزان 

آمریکا

یکی از مقامات بهداشتی چین اعلام 
کرد که تقریبا ۹۰ درصــد از مردم در 
سومین استان پرجمعیت این کشور در 

حال حاضر به کووید۱۹ مبتلا شده اند.
کاهــش  بــا  ایســنا،  گــزارش  بــه 
محدودیت های کرونایی در چین، موارد ابتلا 
به کووید۱۹ در این کشور افزایش چشمگیری داشته است. یکی از مقامات 
بهداشتی اســتان »هنان« چین در یک کنفرانس مطبوعاتی اعلام کرد: 
تا تاریخ ۶ ژانویه ســال جاری میلادی )۲۰۲۳(، نــرخ ابتلا به کووید۱۹ 
در اســتان ۸۹ درصد اســت. روزنامه گاردین گزارش داده که با توجه به 
جمعیت ۹۹.۴ میلیون نفری اســتان هنان چین، این ارقام نشان می دهد 
که در حال حاضر ممکن اســت حدود ۸۸.۵ میلیون نفر در این استان به 
کووید۱۹ مبتلا شده باشند. همچنین مقامات چین اعلام کردند که مقابله 
با شــیوع کووید۱۹ در این کشــور وارد مرحله جدیدی شده است که به 
موجب آن مقررات قرنطینه برای مسافران ورودی به چین نیز لغو خواهند 
شد و شرط انجام آزمایش پی سی آر به محض ورود به کشور نیز برداشته 
خواهد شد. با این حال، مسافران ورودی ملزم به ارائه نتیجه منفی آزمایش 
پی سی آر هستند که ظرف ۴۸ ساعت پیش از عزیمت به چین انجام شده 
باشد. به گزارش خبرگزاری رویترز، افرایش مبتلایان به کووید۱۹ در چین 
بیمارستان ها و کادر درمانی در این کشور را نیز تحت تاثیر قرار داده است.

ابتلای حدود ۹۰ درصدی 
جمعیت یک استان

 به کرونا 

چین

سخنگوی مرکز ملی فضای مجازی موضوع قطع 
اینترنت بین الملل با توسعه شبکه ملی اطلاعات را 
توهم خواند و هدف از توســعه این شبکه را حفظ 

استقلال کشور دانست.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، »شبکه ملی اطلاعات« 
یکی از پروژه های ملی اســت و مســئله ای که امروز برای 
مردم اهمیت دارد، خدماتی اســت که باید بر بستر شبکه 

ملی اطلاعات به دست آنان برسد.
پروژه توســعه شــبکه ملی اطلاعات به عنوان یکی از 
جدی ترین طرح هایی که در دســتور کار وزارت ارتباطات 
دولت سیزدهم قرار گرفته است، روزبه روز در حال پیشرفت 
اســت و طبق آخرین آمار ارائه شــده توسط زارع پور وزیر 
ارتباطات، »شبکه ملی اطلاعات امروز نزدیک به ۶۰ درصد 

پیشرفت داشته است«.

در دوره جدید، توسعه متوازن زیرساخت ها و خدمات 
پایه و کاربردی بر بســتر شــبکه ملی اطلاعات به صورت 
همزمان در اولویت قرار گرفته است. همه بخش ها بر اساس 
سند معماری و طرح کلان وظایف خود را در  توسعه شبکه 
ملی انجام خواهند داد. اما باید به این نکته توجه داشــت 
که به لحاظ تجهیز، توســعه و پیاده  سازی این طرح کلان، 
ســهم دولت حدود ۱۰ درصــد و ۹۰ درصد باقی مانده بر 
عهده بخش خصوصی گذاشــته شده است. بنابراین برای 
ارائه خدمات متنوع به مردم باید شرایط برای سرمایه گذاری 

بخش خصوصی براساس یک مدل اقتصادی فراهم شود.
شــاید بتوان گفت شــبکه ملی اطلاعات در مقاطعی 
از نظر زیرســاخت ارتباطی خوب پیش رفته اســت، اما 
در توسعه خدماتی که نظیر ســرویس دهندگان خارجی 
ارائه می شــود، کوتاهی شده است. در چهار سال گذشته، 

در توســعه زیرساخت ارتباطات ثابت نیز مشکلاتی وجود 
داشته که این نیز مزید بر علت شده است. با توسعه خدمات 
داخلی و افزایش تعداد کاربرها، نیاز به ترافیک نیز افزایش 
پیدا می کند و باید همیشــه در افزایش ظرفیت و پوشش 

شبکه فعال بود.
در همین زمینه »امیر خوراکیان«، ســخنگوی ملی 
فضای مجــازی، صحبت هایی درخصــوص احتمال قطع 
دسترسی به شبکه جهانی اینترنت و جایگزین شدن آن با 
شــبکه ملی اطلاعات مطرح کرده و با رد این گفته ها آنها 

را توهم خوانده است.
ســخنگوی ملی فضای مجازی در همین راستا اظهار 
داشــت: »این توهم وجود دارد که شــبکه ملی اطلاعات 
یعنی قطع اینترنت جهانی و بین المللی که ادعای بی ربط 
و بی معنایی اســت. این موضوع از ســوی ما تکذیب و رد 

می شود نه کسی چنین نظری دارد و نه اصلًا شدنی است.«
خوراکیان هدف از ایجاد و راه اندازی این شبکه را حفظ 
استقلال کشور در عین تداوم ارتباط با جهان دانست و افزود: 
»شــبکه ملی اطلاعات در واقع زیرساخت ارتباطی کشور 
اســت و هدف آن استقلال کشور و وابسته نبودن خدمات 
عمومی و خدمات پایه به شــرکت هایی است که هیچ گاه 
پاسخگو نبوده و هیچ اصولی را نمی پذیرند، ما نمی خواهیم 
با آنها قطع رابطه کنیم، در واقع هدف این است که خودمان 

نیز دارای این خدمات و ارتباطات باشیم.«
بــه گفته وی، همین حالا هم کاربران از شــبکه ملی 
اطلاعات اســتفاده می کنند. اســتفاده از پیام رســان ها و 
سکوهای داخلی، برنامه های مربوط به تراکنش های مالی، 
برگزاری کلاس های درسی و آموزشی به صورت مجازی و... 

بر بستر شبکه ملی اطلاعات در حال انجام است.

رئیس مرکز ملی پیش بینــی و مدیریت بحران 
مخاطرات وضع هوا از پیش بینی وقوع سیل در سه 
استان بوشهر، فارس و خوزستان در پی ورود سامانه 
بارشی به کشور و کاهش ۴ تا ۱۲ درجه ای دمای هوا 

در مناطق مختلف خبر داد.
صادق ضیائیان به ایسنا گفت: دو سامانه بارشی کشور را 
تحت تاثیر قرار داده اند که دارای بارش های خوبی نیز هستند. 
بارش های این دو سامانه به دو بخش تقسیم می شوند؛ بخشی 
به صورت برف و بخش دیگر به صورت باران خواهد بود. بخشی 
که به صورت باران پیش بینی می شود، احتمال آبگرفتگی معابر 
و مشــکلاتی از این قبیل را ایجاد می کند که در استان هایی 
مانند بوشهر، جنوب خوزستان، جنوب کهگیلویه و بویراحمد، 
جنوب فارس و بخش هایی از کرمان اتفاق می افتد اما عمده 

بارش های این سامانه به صورت برف است که در استان هایی 
ماننــد چهارمحال و بختیاری، فارس، اصفهان، یزد، کرمان، 

خراسان جنوبی، خراسان رضوی رخ می دهد.
به گفته ضیائیان، این سامانه بارشی علاوه بر روز گذشته 
امروز سه شنبه نیز کشور را تحت تاثیر قرار می دهد و علاوه بر 
مناطق پرخطر اشــاره شده تقریباً استانی در کشور نیست 

که از این بارش ها به ویژه در روز سه شنبه بی نصیب بماند.
وی درباره کاهش دما در کشــور بیان داشــت: از روز 
چهارشنبه تا روز جمعه در اغلب مناطق کشور کاهش دما 
انتظــار می رود. اعداد این کاهش دمــا در مناطق مختلف 
متفاوت است اما از ۴ تا ۱۲ درجه شاهد کاهش دما در اغلب 
مناطق کشــور هستیم. بیشترین کاهش دما نیز در مناطق 

شمال شرق کشور انتظار می رود.

رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات 
وضع هوا در پاســخ به این سؤال که آیا این بارش ها منجر 
به وقوع ســیل در مناطق ذکر شــده می شود؟ توضیح داد: 
مخاطره این سامانه بارشی جاری شدن رواناب و سیلابی شدن 
مسیل ها در استان های جنوبی کشور است و در بخش های 
جنوبی استان خوزستان احتمال آبگرفتگی معابر، در استان 
بوشهر احتمال آبگرفتگی معابر و جاری شدن رواناب و سیلاب 
وجود دارد همچنین این مخاطرات در جنوب استان فارس نیز 
انتظار می رود. در سایر استان ها چون در ارتفاعات و مناطق 
دیگر آنها بارش به صورت برف است، رواناب و سیل جاری 

نمی شود و مخاطرات مربوط به برف پیش بینی می شود.
ضیائیان بــه ارائه توصیه هایی بــه اهالی مناطقی که 
بارش برف در آنها پیش بینی شــده است، پرداخت و گفت: 

کوهنوردان از رفتن به کوهســتان خودداری کنند و مردم 
مســافرت های غیرضروری را به علــت لغزندگی جاده ها و 

برف گیر شدن گردنه ها انجام ندهند. 
در برخی استان ها مانند چهارمحال و بختیاری، کهگیلویه 
و بویراحمد و فارس احتمال انســداد راه های روستایی نیز 

وجود دارد.
گفتنی است، سازمان هواشناســی کشور نیز دیروز با 
صدور هشــدار نارنجی رنگ از نفوذ هوای ســرد و کاهش 
محسوس دما به طور میانگین، کاهش ۸ تا ۱۰ درجه دما و 

ماندگاری هوای سرد تا روز جمعه خبر داد.
 این وضعیت جوی از اوایل وقت چهارشــنبه تا اواخر 
وقت جمعه در ایلام، خوزستان، بوشهر، جنوب فارس، جنوب 

کرمان، سیستان و بلوچستان مورد انتظار است.

لو رفتن سؤالات امتحانات نهایی همچنان ادامه دارد!

رئیس  مرکز اطلاعات و کنترل ترافیــک پلیس راهور انتظامی 
کشــور از ریزش کوه و برخورد سنگ با یک دستگاه اتوبوس و جان 

باختن سه نفر مسافر خبر داد.
ســرهنگ احمد شیرانی به خبرگزاری فارس گفت: در ساعت ۳۷ دقیقه 
بامداد روز دوشنبه یک دستگاه اتوبوس با ۱۶ مسافر از مشکین شهر به سمت 
تهران در حال حرکت بود که در محور اردبیل_ ســرچم با ریزش کوه مواجه 
می شــود. در این حادثه با برخورد یک قطعه سنگ با اتوبوس متاسفانه سه 
نفر از مســافران فوت کردند.  وی با بیان اینکه ریزش کوه و پرتاب سنگ به 
خودروهای دیگر آســیبی وارد نکرد از حضور عوامل امدادی و پلیس راه در 
محل حادثه بلافاصله بعد از وقوع خبر داد و افزود: مسیر فوق در حال حاضر 

باز بوده و تردد در آن جریان دارد.

 جان باختن 3 مسافر بر اثر ریزش کوه 
و برخورد سنگ با اتوبوس در محور اردبیل- سرچم

سخنگوی مرکز ملی فضای مجازی:

قطع اینترنت جهانی با توسعه شبکه ملی اطلاعات توهم و اصلًا نشدنی است

دیروز هم کانال های فروشــنده پاسخ سؤالات 
امتحانی، انتشار پاســخ سؤالات را از ساعت ۱۰:۱۲ 
آغاز کردند؛ آنها چند پاســخ را منتشــر کردند و 
مدعی شــدند که مابقی پاسخ ها را برای خریداران 

ارسال می کنند.
به گزارش خبرگزاری فارس، هشــتمین روز امتحان 
نهایی هم با امتحان درس »فارســی ۳« برای رشته های 
ریاضــی ـ فیزیک، علوم تجربی، ادبیات و علوم انســانی و 

علوم و معارف اسلامی برگزار شد.
دیروز هم کانال های فروشنده پاسخ سؤالات امتحانی، 
انتشار پاسخ سؤالات را از ساعت ۱۰:۱۲ آغاز کردند؛ چند 
پاسخ را منتشر کردند و مدعی شدند که مابقی پاسخ ها را 

برای خریداران ارسال می کنند.
اینکه این کانال ها با چه تعداد مشتری در ارتباط هستند 
و راست یا دروغ می گویند، مشخص نیست اما در هر صورت 
وزارت آموزش و پرورش، تقلب را رد نکرده اســت و آنچه 
مسلم اســت، یک عده ای حتی اندک در امتحانات نهایی 

دست به تقلب می زنند.
 چرا تقلب؟

بالاخره چــه بخواهیم و چه نخواهیــم، یک عده هر 

چند  اندک، ســر جلســه امتحانی تقلب می کنند؛ برخی 
دانش آمــوزان که تقلــب می کننــد، درس نخواندند و از 
این روش می خواهند که نمره بهتر کســب کنند. برخی 
دانش آموزان، کــم درس خواندند و از روش تقلب کمک 
می گیرند کــه آنچه خوانده اند را یــادآوری کنند. برخی 
دانش آموزانــی که تقلب می کننــد، درس را خواندند اما 
می ترســند که فراموش کنند و یک عده هم، تقلب کردن 

را یک تفریح می دانند.
تقلــب ، اتفاق خوبی در نظام آموزشــی نیســت و به 
هر دلیل، اشتباه اســت و برای همین موضوع، در قوانین 
آموزشی، برای تقلب کردن دانش آموزان، مجازات متعددی 
از تذکر شفاهی، کسر نمره و صفر شدن نمره همان درس تا 

صفر شدن نمره همه دروس پیش بینی شده است.
به گفته محسن زارعی رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین 
کیفیــت نظام آموزش و پرورش، برای جلوگیری از تقلب، 
امســال برای اولین بار »حفاظت آزمون« پیش بینی شده، 
همچنین دســتگاه سیگنال یاب نیز به حوزه های امتحانی 
ارســال شده است. به رغم تمام اقدامات انجام شده، اما باز 
هم برخی دانش آموزان تقلب می کنند؛ عده ای در این تقلب 
گرفتار می شوند اما عده ای هم تقلب را با موفقیت به انجام 

می رسانند، چرا که ابزار تقلب از کاغذ کوچک و روی کف 
دست نوشتن، به ابزار نوین تغییر کرده است.

 در کنکور هم تقلب صورت می گیرد
آموزش و پرورش تلاش می کند تا از تقلب در امتحانات 
جلوگیری کند اما تعداد زیاد روزهای امتحان و گستردگی 
حوزه های امتحانی، این کار را ســخت می کند؛ در کنکور 
سراســری کــه در روزهای به مراتب کمتــر از آموزش و 
پرورش با حوزه های آزمــون به مراتب کمتر از آموزش و 
پرورش برگزار می شــود به رغم حفاظت ســخت، باز هم 

تقلب صورت می گیرد.
به گفته عبدالرسول پورعباس رئیس سازمان سنجش 
آموزش کشور، در کنکور سراسری سال گذشته ۸۵۰ نفر 
با تجهیزات تقلب شناسایی شدند که این افراد بین یک تا 

ده سال از کنکور محروم شدند.
پورعباس همچنین عنوان کرده اســت که درخواست 
شــده است تا اینترنت در روزهای کنکور محدود و امکان 
ارســال هیچ گونه عکســی در زمان کنکور در حوزه های 

امتحانی وجود نداشته باشد.
این درخواســت محدود کــردن اینترنت را آموزش و 
پرورش برای امتحانات دی ماه به وزارت کشــور داشت اما 

با توجه به همان مشــکل تعداد بالای روزهای امتحانی و 
گستردگی حوزه ها، امکان پذیر نشد.

 لزوم تدبیری جدی برای جلوگیری از تقلب
هرچند که جلوگیری از تقلب، آن هم با وجود ابزارهای 
متعدد تقلب و گســتردگی حوزه های امتحانی، کار بسیار 
سختی است اما وزارت آموزش و پرورش باید برای جلوگیری 

از تقلب، تدابیر ویژه بیندیشد.
به گفته محمدمهدی کاظمی معاون آموزش متوسطه 
وزارت آموزش و پرورش، تأثیر سابقه تحصیلی برای سال 
۱۴۰۲ عدد ۴۰ درصد قطعی اســت. برای کنکور ۱۴۰۳ 
نیز این تأثیر ۵۰ درصد قطعی و برای پایه دوازدهم است. 
برای ســال ۱۴۰۴ سوابق تحصیلی پایه یازدهم هم ایجاد 
می شود و سوابق یازدهم و دوازدهم با تأثیر ۶۰ درصد است. 
همچنیــن در خرداد ۱۴۰۳، همه دانش آموزان پایه دهم، 
یازدهم و دوازدهم امتحان نهایی خواهند داشــت چرا که 
سوابق تحصیلی در سال ۱۴۰۵ در سه پایه دهم و یازدهم 

و دوازدهم تأثیر ۶۰ درصد قطعی خواهد داشت.
با توجه به اهمیت ســوابق تحصیلــی در کنکور طی 
ســال های آینده، اهمیت جلوگیری از تقلب بیش از پیش 

نمایان می شود.

وزیر میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی گفت: شبکه 
تلویزیون اینترنتی گردشــگری در حال حاضر به صورت آزمایشی 
روی ســکوی تلوبیون در حال پخش است و به زودی پخش رسمی 

آن آغاز می شود.
به گزارش روابط عمومی وزارت میراث فرهنگی، ســیدعزت الله ضرغامی 
در جلسه نشست با مدیران دفاتر خدمات مسافرتی اظهار داشت: در این یک 
ســال پیگیری های زیادی انجام گرفت و مصوباتی از جمله معافیت مالیاتی 
دوساله هتل ها و تاسیسات گردشگری و سوخت یارانه ای شناورها انجام شد 
و گردشگری دریایی در آینده رونق می گیرد. ضرغامی با بیان اینکه کارهای 
زمین مانده زیادی داریم، افزود: در این یک سال تلاش زیادی برای تغییر نگاه 
حاکمیتی به حوزه گردشــگری، میراث  فرهنگی و صنایع دستی انجام گرفته 
است. در این مدت با صحبت ها و شفاف  سازی هایی که با افراد مختلف داشتم، 
بســیاری نگاه ها تغییر کرده و با گردشگری همراه شده است. وی با اشاره به 
ارتباط خوب با سایر دستگاه ها به ۱۲ تفاهمنامه امضا شده با سایر دستگاه ها 
اشاره کرد و درباره شبکه تلویزیون اینترنتی گفت: این شبکه در حال حاضر به 
صورت آزمایشی روی سکوی تلوبیون در حال پخش است و به زودی پخش 

رسمی آن آغاز می شود تا بتواند کمک شایانی به تبلیغات گردشگری کند.

ضرغامی:
پخش رسمی شبکه تلویزیونی گردشگری 

به زودی آغاز می شود

فعالیت 3۲ هزار مدیر »زن« 
در آموزش و پرورش

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای یزد از آغاز رسمی عملیات اجرایی 
ابر پروژه انتقال آب دریا به فلات مرکزی و صنایع جنوب شــرق کشــور، 
خط ســبز آبرسان صنایع و افتتاح سه طرح بزرگ دیگر آبی با حضور رئیس 

جمهور، 22 دی ماه در این استان خبر داد.
محمدمهدی جوادیان زاده با اشــاره به آغاز عملیــات اجرایی فاز دوم طرح 
تامین و انتقــال آب خلیج فارس به فلات مرکزی به مقصد اســتان یزد و 
صنایع جنوب شــرق کشور افزود: این طرح مهم شــامل احداث سه واحد 
نمکزدایــی هر یک به ظرفیت 200 هزار مترمکعب در شــبانه روز و احداث 
خط انتقال از مبدا ســایت نمک زدایی بندرعباس به مقصد اســتان یزد به 
طول 800 کیلومتر با ســرمایه گذاری بالغ بر 130 هزار میلیارد تومان است 
که برای انتقال 200 میلیون مترمکعب در ســال 6/7 مترمکعب بر ثانیه( با 
هدف تامین آب بخشی از صنایع استان و کشاورزی پر بازده انجام می شود.

وی اظهار کرد: این طرح می تواند باعث رونق و ترقی فلات مرکزی کشور 
و تامین بخشی از آب استان کرمان شود. 

جوادیان زاده ادامه داد: از دیگر پروژه  هایی که در این ســفر، عملیات اجرایی 
آن آغاز می شود پروژه احداث خط ســبز آبرسان صنایع شامل احداث یک 
 باب مخزن بتنــی به حجم 2 هزار مترمکعب و اجــرای خط لوله به طول
 22 کیلومتــر با قطر 500 میلیمتر از نوع GRP اســت که با هزینه بالغ بر

60 میلیارد تومان در مدت 9 ماه به اتمام خواهد رسید.
وی ادامــه داد: در فاز اول این طرح که به منظور بازتخصیص آب کیفی و 
جایگزینی پســاب در بخش صنعت انجام می شود 100 لیتر بر ثانیه پساب 
تحویل صنایع هدف پروژه می گردد و معادل آن آب شــرب کیفی بازپس و 

در مدار استفاده شرب قرار می گیرد.
به گفته این مســئول، خط اضطراری اتصال آب صنعت به آب شــرب 
جهــت تامین آب در مواقع اضطــراری و کوتاه مدت با ظرفیت حداکثر 
 300 لیتــر بــر ثانیه به طــول 30 کیلومتــر و ســرمایه گذاری بالغ بر 
700 میلیارد تومان از پروژه هایی اســت که با حضور ریاست جمهوری 
افتتــاح می شــود که مجــری این طــرح شــرکت آب و فاضلاب با 

سرمایه گذاری شرکت معدنی چادرملو می باشد.

اجرای پنج طرح بزرگ آبی، 22 دی ماه 
با حضور رئیس جمهور در یزد

مهران فاطمی با حضور در استودیو خبر ۲۰ شبکه 
یزد با اشــاره به سفر رئیس جمهور و هیئت همراه به 
یزد در روزهای ۲۲ و ۲۳ دی ماه گفت: این ســفر از 
مهم ترین رویدادهای دولت سیزدهم است که اتفاقات 
بسیار مهمی از انتقال آب تا حوزه مسکن و طرح های 

اقتصادی را دربر خواهد داشت.
وی تصریح کرد: در این سفر طرح های عمرانی، فرهنگی 
و اقتصادی به بهره برداری می رسد و برخی از این طرح ها قرار 
است به تدریج تا سال ۱۴۰۳ تکمیل شود که ابلاغ بیش از 
یک سوم حجم اعتبارات نشان دهنده قابل قبول بودن سرعت 

پیشرفت طرح هاست.
وی درباره برگزاری نشســت هیئــت دولت در یزد بیان 
داشت: اینکه جلسه هیئت دولت در یزد تشکیل شده یا اینکه 
وزیران در شهرستان ها حضور یابند هنوز قطعی نشده و تلاش 

ما بر برگزاری نشست هیئت دولت در یزد است.
فاطمی در پاســخ به این سوال که آیا قرار است مصوبات 
جدیدی در این سفر داشته باشیم، افزود: تمرکز در این سفر 
بر این اســت که مصوبات به عنوان متمم و مکمل سفر اول 
باشــد و برای طرح هایی که دچار مشکل مالی باشد، تدابیر 
اندیشــیده شده و بیشتر تمرکز ما بر گرفتن مجوز به جای 

اعتبار مالی است.
وی ادامــه داد: اموال مازاد زیادی در بدنه دولت با حجم 
هزاران میلیارد تومان است که درصدد دریافت مجوز فروش 
آنها هستیم تا درآمد حاصل از فروش آنها به استان بازگردد و 
بتوانیم از این مبالغ در طرح های نیمه تمام استان بهره گیریم.
استاندار در بخش پایانی سخنان خود گفت: دولت برای 
تامیــن آب پایدار و حفظ حیات در یزد کار بســیار بزرگی 
انجام داده و از مردم می خواهیم روحیه قدرشناسانه یزدی ها 
را در اجتمــاع بزرگ میدان امیرچخماق به نمایش بگذارند 
تا تصویری از همدلی و اصالت یزدی ها در رسانه های ملی و 

بین المللی مخابره شود.

انتقال آب به کویر، ابرطرح عمرانی و تمدنی

 استاندار یزد از طرح انتقال آب از خلیج فارس به استان
 که با حضور رئیس جمهور آغاز می شود به عنوان ابرطرح عمرانی و تمدنی یاد کرد

رئیس قوه قضائیه گفت: قیمت سکه بالا است؛ لذا 
مسئولان قضایی ذی ربط ضمن توجه به حقوق زوجه، 
در قبال کســانی که توانایی پرداخت مهریه ای که با 
سکه تعیین شده را ندارند تجدیدنظری صورت دهند.
والمسلمین  به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام  
غلامحسین محسنی اژه ای دیروز در نشست شورای عالی قوه 
قضائیه به مســئولان و مراجع ذی ربط قضایی دستور داد: با 
توجه به در پیش بودن ولادت با ســعادت حضرت زهرا)س( 
تمهیــدات لازم را بــرای آزادی و بهره منــدی از ارفاقــات 
 قانونی در قبال آن دســته از زندانیان واجد شــرایط فراهم 

آورند.
محســنی اژه ای در ادامه با اشــاره به گزارشــی ناظر بر 
تعیین تکلیف بالغ بــر ۲۰ هزار میلیارد تومان اموال موجود 
در انبارهای تملیکی، به دادستان کل و دادستان های سراسر 
کشور دستور داد موضوع ساماندهی انبارهای بنادر، گمرکات 
و اموال تملیکی و پارکینگ های وسایل نقلیه توقیفی را تمام 
شــده تلقی نکنند و این موضوع را تا حصول نتیجه کامل و 

رضایت بخش پیگیری کنند.
 گزارش قابل تامل رئیس قوه قضائیه از بازدید اخیرش

 از پارکینگ خودرویی توقیفی مواد مخدر
وی با اشــاره به بازدید هفته گذشــته خود از پارکینگ 
مرکزی خودروهای توقیف یا ضبط شده پرونده های مواد مخدر 
در کرمان، اظهار داشت: حسب اعلام مسئولان ذی ربط، بیش از 
۲۵۰۰ وسلیه نقلیه سبک و سنگین در آن پارکینگ نگهداری 

می شــد؛ وسایل نقلیه ای که بعضاً قابلیت حمل تناژهای بالا 
را داشــتند یا مخصوص حمل سوخت بودند یا اتوبوس های 
مسافربری بودند؛ برخی از این ها سال ها بود در سرما و گرما زیر 
نور آفتاب یا باران، قرار داشتند و خسارت هایی نیز از این طریق 
به آنها وارد شده بود؛ علی ایحُال مسئولان مربوطه در کرمان 
قول دادند که ظرف حداکثر یک ماه نسبت به نظم بخشی و 
تعیین تکلیف وسایل نقلیه موجود در این پارکینگ اقدامات 
مقتضی را ترتیب دهند؛ بر همین اســاس، دادستان کل نیز 
این موضوع و به طور کلی موضوع نظم بخشی و تعیین تکلیف 

اموال و وسایل موجود در پارکینگ های خودروهای توقیفی را 
به طور کامل پیگیری کند تا اموال مردم و بیت المال متحمل 

خسارت نشود. 
 ۴۰ کشتی در آب های سرزمینی ایران وارد شده

 و تخلیه نشده اند
رئیس قوه قضائیه ضمن تقدیر از اقدامات دولت در راستای 
آزاد سازی کالاهای رسوبی در بنادر، گفت: مجدداً اعلام شد که 
۴۰ کشتی در بنادر کشور به دلایل مختلف تخلیه نشده اند؛ 
باید توجه داشت که این کشتی ها هرکدام متناسب به ظرفیتی 

کــه دارند، برای هر روز تأخیر در تخلیه بار، جریمه )دموراژ( 
دریافت می کنند؛ طبق گزارشی که واصل شد به برخی از این 
کشــتی ها از ۲۵ هزار تا ۶۵ هزار دلار در هر روز ، مبلغی به 
عنوان جریمه پرداخت می شود. همچنین برخی از این کالاها 
که تخلیه نمی شــوند، به واســطه ماندگاری زیاد در کشتی، 
خسارت می بینند؛ برخی از این کالاها مورد نیاز ضروری کشور 
هستند؛ برای نمونه نهاده های دامی هستند. البته حسب اعلام 
یکی از مسئولان بانک مرکزی پس از تغییرات اخیر رخ داده 
در مدیریت، خوشبختانه طبق موازین، ترتیباتی اتخاذ شده 
که بار همه این ۴۰ کشتی به زودی تخلیه شود؛ علی ایحُال، 
دادســتان کل و دادستان های ذی ربط، این قبیل موارد را تا 

مرحله نهایی پیگیری مجدانه کنند.
اژه ای در ادامه با اشــاره به مقوله افزایش قیمت سکه و 
مهریه هایی که با سکه تعیین شده اند، بیان داشت: متأسفانه 
قیمت سکه بالا است؛ لذا به مسئولان قضایی ذی ربط دستور 
می دهم ضمن توجه و تاکید به رعایت حقوق زوجه، در قبال 
کسانی که به سبب عدم توانایی پرداخت مهریه ای که با سکه 
تعیین شده، تحت تعقیب قرار می گیرند و یا محکوم شده اند، 
تجدیدنظری صورت دهند؛ با توجه به قیمت سکه، برخی از 
افراد حتی توانایی پرداخت مهریه تعدیل شده را هم ندارند و 
حتی از پرداخت یک سکه در ۲ ماه هم عاجزند؛ قطعاً به زندان 
رفتن یا در زندان ماندن یک فرد مُعســر از پرداخت مهریه، 
درست نیست و خلاف شرع و قانون است و البته این جا رعایت 

حقوق زوجه هم مجددا تاکید می شود.

امام جمعه یزد گفت: معدن یک سرمایه طبیعی و ملی 
است و درآمد حاصل از آن باید به مردم و حل مسائل 

استان اختصاص یابد.
آیت الله محمدرضا ناصری در دیدار با اعضای شورای شهر 
با اشــاره به تامین بودجه انتقال آب اظهار کرد: بودجه انتقال 
آب از سهم دولت از معادن استان تامین می شود و باید معادن 
در این زمینه همکاری لازم را انجام دهند. وی افزود: مســئله 
آب یزد، مسئله ای بسیار حیاتی برای استان است و باید تمام 
دســتگاه ها و مسئولان اســتانی در این زمینه و برای تامین 

هزینه های انتقال آب همکاری لازم را داشته باشند.
امــام جمعه یزد با بیان اینکه همکاری معادن برای پروژه 
انتقال آب به یزد بسیار مهم است عنوان کرد: همه درآمدهای 
حاصل از معادن برای سهامداران نیست، بلکه به مردم استان 
نیز تعلق دارد؛ انتظار می رود همان طور که معادن با ســرعت 
خطوط انتقال آب لازم بــرای معدن خود را ایجاد کردند، با 
همان سرعت هم به پروژه انتقال آب استان کمک کنند. وی 
افزود: ظرفیت معادن استان به میزانی است که می توانند به حل 
مشکل آب و سایر مشکلات استان کمک کنند، بنابراین انتظار 
می رود معادن بزرگ اســتان در پروژه های مهم استانی نیز با 
استان همکاری کنند زیرا باید بدانند که معدن سرمایه ای است 
برای مردم و درآمد حاصل از آن باید برای مردم صرف شود.

ناصری با بیان اینکه برای حل تمامی مســائل و مشکلات 
در اســتان نیاز به افراد دلسوز و کاری است، عنوان کرد: باید 
در تمام جایگاه ها افرادی متعهد، متخصص و خبره باشند نه 
اینکه فقط در ســخن مطلبی را بیــان کنند اما در نهایت به 
فراموشی بسپارند. وی افزود: باید از تمام ظرفیت های استان 
اســتفاده شود و یزد را به درستی به تمام دنیا معرفی کنیم؛ 
ظرفیت های گردشگری، مذهبی، سرمایه طبیعی و انسانی و... 

نیاز به توجه بیشتر دارد.
امام جمعه یزد ادامه داد: نیاز است که افراد مجرب، متفکر، 
خلاق و عمل گرا در امور مختلف استانی با جدیت فعالیت کنند 
تا مســائل اســتانی به درستی و با سرعت حل شود؛ به گفته 
امام صادق)ع( خوب کار کردن از زیاد کار کردن مهم تر است.

نماینده ولی فقیه و امام جمعه یزد:

آب، مسئله ای بسیار حیاتی برای استان یزد است

دستور مهم رئیس قوه قضائیه به قضات در رابطه با پرداخت مهریه 
با توجه به افزایش قیمت سکه

هشدار هواشناسی نسبت به وقوع سیل در 3  استان و کاهش دما در مناطق مختلف کشور


